
Byly, či nebyly rušeny ústavy Akademie věd? 

Ve svém rozhovoru pro LN řekl Miroslav Janeček, člen vládní Rady pro výzkum a 
vývoj, o Akademii věd: "Za celých 17 let se nestalo, že by nějaký ústav přibyl nebo 
zanikl, což je třeba v Německu běžné". Ráda bych ing. Janečka upozornila na 
některé skutečnosti, které mu zřejmě unikly. Před 16 lety Akademie zrušila 22 svých 
pracovišť a jedno nově zřídila. Během let 1994-2004 Akademie pětkrát sloučila vždy 
dvě svá pracoviště v pracoviště jedno při zohlednění výsledků pracovišť a 
optimalizace dalšího výzkumu a řízení. V roce 2005 , při přechodu na veřejné 
výzkumné instituce, se ještě takto sloučilo 13 pracovišť v pracovišť 5. A v neposlední 
řadě od roku 1995 dodnes byly zřízeny 4 nové ústavy, poslední v roce 2007. 

Výzkum, budování jeho infrastruktury, výchova vědeckých pracovníků a vznik a 
činnost kvalitních týmů potřebují určitou stabilitu. Ústavy nemohou vznikat a zanikat 
jako houby po dešti. Předseda Akademie věd Jiří Drahoš se ve svém programovém 
prohlášení přihlásil k excelenci ve výzkumu a k optimalizaci pracovišť Akademie. 
Před jakoukoliv restrukturalizací musí však proběhnout důkladné hodnocení výsledků 
pracovišť, jejich výhledů a závažnosti jejich témat, které Akademie plánuje. Jen tak 
může být zaručeno, že se utlumí jen slabší výzkum a neomezí slibné, perspektivní 
směry. 
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